



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
 E: Enquiry@vnpf.com.vu  
 Website: www.vnpf.com.vu

---

### VACANCY NOTICE

The Vanuatu National Provident Fund (VNPf) was established under the Vanuatu National Provident Fund Act [CAP 189] to provide security for workers during their working life and into retirement.

We are inviting qualified and experienced individuals to apply for the positions of the Senior Risk Officer and Risk Officer.

<b>Job Title</b>	Senior Risk Officer
<b>Location</b>	VNPf Head Office, PORT VILA
<b>Department</b>	Risk Management Unit
<b>About the Role of the Senior Risk Officer</b>	The Senior Risk Officer role is responsible for identifying, analysing, assessing and mitigating risks that could potentially impact the organisation. The Senior Risk Officer will work closely with different departments to ensure that risk management strategies are integrated into all aspects of the organisation operations.
<b>About the Candidate</b>	<p><b>Qualifications/Experience</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• The candidate must have a Bachelor's degree in Law or related field is required.</li> <li>• Proven experience in risk management, preferably in a senior or leadership role.</li> <li>• Has good experience in legal background.</li> <li>• Has excellent writing skills.</li> <li>• The candidate must have more than five (5) years of experience in similar role.</li> <li>• Experience in financial management, would be an advantage.</li> </ul> <p><b>Key attributes and requirements</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Proven leadership qualities to guide teams and influence decision-making.</li> <li>• Strong ability to analyze data and assess risk factors effectively</li> <li>• Excellent verbal and written communication skills for conveying</li> </ul>

	<p>complex risk concepts to various stakeholders.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Strong problem-solving capabilities to identify risks and develop mitigation strategies.</li> <li>• High level of accuracy and attention to details in risk assessments and reporting.</li> <li>• Ability to think strategically and align risks management practices with organizational goals.</li> </ul> <p><b>Key outcomes</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Establishing comprehensive processes for identifying and assess potential risks ensure that all types of risks (financial, operational, strategic and compliance) are considered.</li> <li>• Developing and implementing strategies to mitigate identified risks</li> <li>• Ensure that the organization adheres to relevant laws and regulations.</li> <li>• Aligning risk management practices with the fund’s strategic goals to ensure that risks are considered in decision making processes.</li> <li>• Engaging with various stakeholders, including external auditors and regulators to ensure transparency and build trust in the Fund’s risk management practices.</li> </ul>
<b>Job Title</b>	Risk Officer
<b>About the Role of the Risk Officer</b>	The role of the Risk Officer is to assist the Senior Risk Officer in analysing, assessing and mitigating risks that could potentially impact the fund. Under the leadership of the Senior Risk Officer, they will work closely with different departments to integrate risk management strategies.
<b>About the Candidate</b>	<p><b>Qualifications/Experience</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• The candidate should have a Bachelor’s degree in Finance Risk Management, Accountancy or equivalent obtained from a recognised university</li> <li>• Must have at least 3 years of experience ideally in similar role.</li> </ul> <p><b>Key attributes and requirements</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• To identify and evaluate potential (i.e. risk management) that impact the Fund’s objectives, operations and financial health.</li> <li>• Work closely with different departments to integrate risk management strategies.</li> <li>• Ensure that risk management practices are aligned with the Fund’s goals.</li> <li>• Collaborate with external auditors and regulatory bodies</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Analyze risk data and provide risk management reports for the management and the Board.</li> <li>• Conduct internal audits to ensure compliance with the risk management policies.</li> <li>• Assist in providing training and support to staff on risk management practices.</li> </ul> <p><b>Key outcomes</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Use appropriate risks assessment tools</li> <li>• Risk Identification: Regularly identifying and assessing potential risks including market, operational, liquidity and legal risks.</li> <li>• Ensure that all the risk management practices are utilised efficiently to increase returns from the fund’s investments to guarantee the financial and economic security of the Fund and the members.</li> <li>• External auditors (RBV, VFIU) provide an unbiased review of the institution’s financial statements and internal controls.</li> <li>• Conducting training sessions: Plan interactive sessions that encourage the participation and practical application of risk management concepts.</li> </ul>
--	---

Please send application along with Resume/CV, three (3) recent references/referee reports and must be addressed to:

**Mr. Paul Kaun**  
**General Manager**  
**Vanuatu National Provident Fund**  
**PO Box 420**  
**Port Vila Vanuatu**

Applications can also be emailed in pdf format to [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

For a full copy of the detailed job description for the position you are applying for, please contact Human Resource Department on 23808 or by email to: [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

Closing date is **18<sup>th</sup> November 2024**.

NB: Envelopes must be marked confidential and labeled with the *‘Senior Risk Officer’* or *‘Risk Officer’* on the top right-hand side.



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
 E: Enquiry@vnpf.com.vu  
 Website: www.vnpf.com.vu

### RI-ADVETAES NOTIS

Vanuatu Nasonal Providen Fan (VNPF) hemi establis anda long Vanuatu Nasonal Providen Fan Akt (CAP 189) blong provaedem sekiuriti blong ol woka long taem blong wok laef blong olgeta mo kasem ritaeiamen blong olgeta.

<b>Taetol blong wok</b>	Sinia Risk Ofisa
<b>Lokesen</b>	VNPF Hed Ofis, PORT VILA
<b>Dipatment</b>	Risk Manejmen Iunit
<b>Wanem nao wok blong Sinia Risk Ofisa</b>	Sinia Risk Ofisa emi risponsibol blong aedentifaiem, analaeisem, asesem, mo mitigeitem risk we i save impaktem oganaeesen. Sinia Risk Ofisa bae i wok kolosap wetem ol difren dipatment blong mekem sua se ol risk manejmen strateji oli intagreit i go insaed long evri aspek blong opereisen blong oganaeesen.
<b>Wanem nao VNPF i wantem long kandidat</b>	<p><b>Kwalifikesen/Eksperiens</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kandidet i mas gat Bajela Digri long Lou o wan fil we i semak.</li> <li>• Mas gat pruvem eksperiens long risk manejmen, espeseli long wan sinia o wok blong lidasip.</li> <li>• Mas gat gudfala eksperiens long ligel bakgraon.</li> <li>• Mas gat gudfala raeting skil</li> <li>• Kandidateit i mas gat moa bitim 5 yia eksperiens long wan wok we emi semak.</li> <li>• Mas gat eksperiens long faenansol manejmen, bae emi wan advantej.</li> </ul> <p><b>Olgeta ki atribiut mo rikwaeiamen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mas gat pruvem lidasip kwaliti blong gaedem ol tim mo influensem fasin blong mekem desisen.</li> <li>• Mas gat strong abiliti blong analaesem data mo asesem gud olgeta risk fakta.</li> <li>• Mas gat gudfala vebol mo witen komiunikesen skil blong konveiem ol kompleks risk konsept long ol difren stekholda.</li> <li>• Mas gat strong problem solving abiliti blong luk save risk mo developem ol mitigeisen strateji.</li> <li>• Mas gat hae level blong akiuresi mo atensen long ol diteil long taem blong risk asesment mo ripoting.</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Mas gat stratejik tingting mo abiliti blong alaenem risk manejmen praktis wetem ol gol oganaesesen.</li> </ul> <p><b>Olgeta ki aotkam</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mas establisim wan komprehensif proses blong aedentifaeiem mo asesem ol potensol risk mo mekem sua se evri taep blong ol risk (faenansol, opereisenol, stratejik mo komplaiens) oli konsida.</li> <li>• Mas developem mo implementem ol stateji blong mitigeitem ol risk we oli aedentifaeiem ol risk.</li> <li>• Mekem sua se oganaesesen emi folem stret lou mo regiulesen.</li> <li>• Alaenem risk manejmen praktis wetem ol stratejik gol blong Fan blong mekem sua se risk emi konsida insaed long proses blong mekem desisen.</li> <li>• Engeij wetem ol difren strekholda, we emi inkludum ol ekstenol odita mo ol regiuleta blong mekem sua se i gat transparensi mo bildim trast long risk blong Fan manejmen praktis.</li> </ul>
<b>Taetol blong wok</b>	Risk Ofisa
<b>Wanem nao wok blong Risk Ofisa</b>	Wok blong Risk Ofisa emi blong asistim Sinia Risk Ofisa blong analaiesem, asesem, mo mitigeitem risk we i save impaktem oganaesesen. Anda long lidasip blong Sinia Risk Ofisa, bae oli wok kolosap wetem ol difren dipatmen blong intagreitem ol risk manejmen strateji.
<b>Wanem nao VNPF i wantem long kandidat</b>	<p><b>Kwalifikesen/Eksperiens</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kandidateit i mas gat wan Bajela Digri long Faenans Risk Manejmen, Akaontensi o wan semak kwalifikesen we i karem long wan rekognaes iunivesiti.</li> <li>• Mas gat 3 yia eksperiens long wan semak wok.</li> </ul> <p><b>Olgeta ki atribiut mo rikwaeiamen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Blong aedentifaeiem mo evaluetem ol potensol (i.e. risk manejmen) we emi impaktem ol objektif, operesen mo faenansol helt blong Fan.</li> <li>• Wok kolosap wetem ol difren dipatmen blong integreitem ol risk manejmen strateji.</li> <li>• Blong ensurum se ol risk manejmen praktis oli alaen wetem ol gol blong Fan.</li> <li>• Kolaboreit wetem ol ekstenol odita mo ol regulatori bodi.</li> <li>• Analaesem risk data mo provaedem risk manejmen ripot blong manejmen mo Bod.</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Kondaktem intenol odit blong mekem sua se i gat komplaiens wetem ol risk manejmen polisi.</li> <li>• Asist long provaedem trening mo sapot i go long ol staf long ol risk manejmen praktis.</li> </ul> <p><b>Olgeta Ki Aotkam</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Iusum ol stret tul blong risk asesment</li> <li>• Risk Aedentifikesen: mas aedentifaeiem mo asesem ol potensol risk we i inkludum maket, opereisenol, likwiditi mo ligel risk.</li> <li>• Mekem sua se evri risk manejmen praktis oli iutilaes gud blong inkrisim ol riten long ol investment blong Fan blong garentim faenansol mo ekonomik sekiuriti blong Fan mo ol member.</li> <li>• Ol ekstenol odita (RBV, VFIU) oli provaedem wan anbaies riviul blong faenansol stetmen blong institiusen mo intenol kontrol.</li> <li>• Kondaktem ol trening sesen: Planem ol interaktif sesen we i enkarejem patisipesen mo praktikol aplikesen blong risk manejmen konsept.</li> </ul>
--	--

Plis sendem aplikesen wetem reseme/CV, mo tri (3) risent referens mo referi, ol notaraes akademik setifiket, notaraes polis kliarens mo mas adresem i go long:

**Mr. Paul Kaun**  
**Jenerol Maneja**  
**Vanuatu Nasonal Providen Fan**  
**PO Box 420**  
**Port Vila Vanuatu**

Yu save imeilem aplikesen tu long PDF i go long [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu).

Blong karem wan ful kopi blong diteil job deskripsen plis kontaktem Human Risos Dipatmen long telefon +(678) 23808 o long imeil: [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu).

Klosing deit hemi **18 Novemba 2024**.

NB: Ol envelop i mas gat mak we i talem konfidensol mo lebelem wetem **“Sinia Risk Ofisa” o “Risk Ofisa”** long top raet-hand saed.



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
 E: Enquiry@vnpf.com.vu  
 Website: www.vnpf.com.vu

### AVIS DE VACANCE

La Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu a été créée en vertu de la loi sur la Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu [chap. 189] pour assurer la sécurité des travailleurs pendant leur vie active et jusqu'à leur retraite.

Nous invitons les personnes qualifiées et expérimentées à postuler aux postes d'agent principal de gestion des risques et d'agent de gestion des risques..

<b>Titre du poste</b>	Agent(e) principal(e) de gestion
<b>Emplacement</b>	Siège social de CNPF, PORT VILA
<b>Département</b>	Unité de la gestion des risques
<b>À propos du rôle de l'agent principal de gestion des risques</b>	Le rôle de Senior Risk Officer est chargé d'identifier, d'analyser, d'évaluer et d'atténuer les risques susceptibles d'avoir un impact sur l'organisation. L'agent principal des risques travaillera en étroite collaboration avec les différents départements pour s'assurer que les stratégies de gestion des risques sont intégrées dans tous les aspects des opérations de l'organisation
<b>À propos du candidat</b>	<p><b>Qualifications/Expérience</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Le candidat doit être titulaire d'un baccalauréat en droit ou dans un domaine connexe.</li> <li>• Expérience avérée de la gestion des risques, de préférence dans un rôle de direction ou de direction.</li> <li>• Possède une bonne expérience de la formation juridique.</li> <li>• Possède d'excellentes compétences rédactionnelles.</li> <li>• Le candidat doit avoir plus de cinq (5) ans d'expérience dans un rôle similaire.</li> <li>• Une expérience en gestion financière serait un atout.</li> </ul> <p>Caractéristiques et exigences clés</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Qualités de leadership avérées pour guider les équipes et influencer la prise de décision.</li> <li>• Forte capacité à analyser des données et à évaluer efficacement les</li> </ul>

	<p>facteurs de risque</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Excellentes compétences en communication verbale et écrite pour transmettre des concepts de risque complexes à diverses parties prenantes.</li> <li>• Solides capacités de résolution de problèmes pour identifier les risques et élaborer des stratégies d'atténuation.</li> <li>• Haut niveau de précision et d'attention aux détails dans l'évaluation des risques et le reporting.</li> <li>• Capacité de penser stratégiquement et d'aligner les pratiques de gestion des risques sur les objectifs organisationnels. Key outcomes <ul style="list-style-type: none"> <li>• La mise en place de processus complets d'identification et d'évaluation des risques potentiels permet de s'assurer que tous les types de risques (financiers, opérationnels, stratégiques et de conformité) sont pris en compte.</li> <li>• Élaborer et mettre en œuvre des stratégies d'atténuation des risques identifiés</li> <li>• S'assurer que l'organisation respecte les lois et règlements pertinents.</li> <li>• Aligner les pratiques de gestion des risques sur les objectifs stratégiques du fonds afin de s'assurer que les risques sont pris en compte dans les processus de prise de décision.</li> <li>• Collaborer avec diverses parties prenantes, y compris des auditeurs externes et des organismes de réglementation, afin d'assurer la transparence et de renforcer la confiance dans les pratiques de gestion des risques du Fonds.</li> </ul> </li> </ul>
<b>Titre du poste</b>	Agent de gestion des risques
<b>À propos du rôle du responsable de la gestion des risques</b>	Le rôle de l'agent de gestion des risques est d'aider l'agent principal de gestion des risques à analyser, à évaluer et à atténuer les risques susceptibles d'avoir une incidence sur le fonds. Sous la direction de l'agent(e) principal(e) de gestion des risques, il travaillera en étroite collaboration avec différents départements afin d'intégrer les stratégies de gestion des risques.
<b>À propos du candidat</b>	<p><b>Qualifications/Expérience</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Le candidat doit être titulaire d'un baccalauréat en gestion des risques financiers, en comptabilité ou équivalent obtenu auprès d'une université reconnue.</li> <li>• Doit avoir au moins 3 ans d'expérience, idéalement dans un rôle similaire.</li> </ul> <p>Caractéristiques et exigences clés</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Identifier et évaluer les potentiels (c'est-à-dire la gestion des risques) qui ont un impact sur les objectifs, les opérations et la santé financière du Fonds.</li> <li>• Travailler en étroite collaboration avec les différents départements pour intégrer les stratégies de gestion des risques.</li> <li>• Veiller à ce que les pratiques de gestion des risques soient alignées sur les objectifs de la Caisse.</li> <li>• Collaborer avec les auditeurs externes et les organismes de réglementation</li> </ul>



	<ul style="list-style-type: none"><li>• Analyser les données sur les risques et fournir des rapports de gestion des risques à la direction et au conseil d'administration.</li><li>• Effectuer des audits internes pour s'assurer du respect des politiques de gestion des risques.</li><li>• Aider à fournir de la formation et du soutien au personnel sur les pratiques de gestion des risques.</li></ul> <p><b>Principaux résultats</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Utiliser des outils d'évaluation des risques adaptés</li><li>• Identification des risques : Identifier et évaluer régulièrement les risques potentiels, y compris les risques de marché, opérationnels, de liquidité et juridiques.</li><li>• Veiller à ce que toutes les pratiques de gestion des risques soient utilisées efficacement pour augmenter les rendements des investissements du Fonds afin de garantir la sécurité financière et économique du Fonds et des membres.</li><li>• Les auditeurs externes (RBV, VFIU) effectuent un examen impartial des états financiers et des contrôles internes de l'institution.</li><li>• Tenue de sessions de formation : Planifier des sessions interactives qui encouragent la participation et l'application pratique des concepts de gestion des risques.</li></ul>
--	--

Veillez envoyer votre candidature accompagnée d'un curriculum vitae, de trois (3) références ou rapports d'évaluation récents et doit être adressée à :

**M. Paul Kaun**  
**Directeur Général**  
**Fonds national de prévoyance de Vanuatu**  
**Boîte postale 420**  
**Port-Vila, Vanuatu**

Les candidatures peuvent également être envoyées par e-mail en format pdf à [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

Pour obtenir une copie complète de la description détaillée du poste auquel vous postulez, veuillez contacter le service des ressources humaines au 23808 ou par courriel à l'adresse suivante : [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

La date de clôture est le **18 Novembre 2024**.

NB : Les enveloppes doivent porter la mention « Confidentiel » et porter la mention « Agent principal de gestion des risques » ou « Agent de gestion des risques » en haut à droite.